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Úvodník
Dnes jsem vám chtěl napsat něco pěkného o jaru, o probuzení se k novému živo-

tu po dlouhém zimním spánku, o nové energii, o nové síle a o nové chuti do života.
Poslední dobou se mi však zdá, že vidím kolem sebe jen samý shon, nervozitu a stres,
všichni mají výčitky, co všechno zanedbávají, všichni bojují s nějakou chorobou, nebo
jsou nejisti z blízké či vzdálenější budoucnosti… Je to normální nebo je to jen zdání?
A co je normální a co je už šílené? Hranice mezi těmito pojmy se začala stírat. A to
už asi někdy dříve, jen my jsme si nevšimli. Neuměli jsme si představit, že budeme
svědky tragédií, které jsme zatím znali jen ze zahraničního televizního zpravodajství.
Zběsilý útok na hosty uherskobrodské restaurace přišel jako blesk z čistého nebe
a zasáhl celou společnost. Víme jen, že pachatel nebyl normální. Spousta lidí mu prý
ubližuje, stal se prý obětí šikany a úřady mu nechtějí pomoci. Tak šel vraždit. Na tyto
extrémní činy nejsme zvyklí. Napětí, nejistota, nepřátelská atmosféra a nepřetržitý tok
informací o válce na Ukrajině a na území Islámského státu negativně působí na nás
všechny. Ti labilní pak jednají extremně… A asi budeme v budoucnosti svědky dal-
šího růstu napětí ve společnosti. Co dělat? Budeme muset být ostražitější vůči lidem,
na které jsme se zatím dívali jen jako na neškodné podivíny. Budeme muset věnovat
pozornost těm, kteří vykřikují své pravdy, které nám „normálním“ nedávají smysl. Kaž-
dý zná ze svého okolí minimálně jednoho člověka, který nenávidí svět a dává to naje-
vo. Jen se teď budeme muset častěji ptát, jestli nemá doma křivák, jestli nemůže při-
jít do místní školky a jestli si nemůže svůj vztek vylít na nevinné oběti. Co můžeme
dělat, abychom zabránili podobným tragediím. Nemůžeme přece izolovat každého
výtržníka. To nejde. Nechci vás strašit, ale buďte opatrnější a vnímavější. Asi oprav-
du nežijeme v normální době.

Jaro ale přece jen vzpomenout musím: tak stejně jako se dřív házela smrtka do vody,
přeji vám, aby se vám podařilo odhodit všechny své starosti, trápení a křivdy. Nechte je
na kost zmrzlé v té letošní podivné zimě, která už je také pryč. S potěšením vdechněte
teplý, květy provoněný vzduch a do sytosti si užijte nadcházejících dnů.

Petr Dostál
starosta 
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Kaleidoskop obecních aktualit
Už minule jsem si říkal, že otevřu novou rubriku. Něco jako „Starosti starosty“. Ten

název by však vyzníval velmi pesimisticky a to nechci. Starostí je sice na úřadě více
než radostí, a navíc, radosti jsou tak malé a tiché, že by ani sýkoru nevyplašily. A ješ-
tě na těch radostech není nic snadného. Starosta musí být optimista, měl by to být
jeho základní princip, tak pryč s takovými nevhodnými názvy článků. Kaleidoskop
obecních aktualit by mohlo být optimální. Emočně nenáročné. Originalitu, která má
stovky podob, nečekejte, super metafory už vůbec ne. Možná se někdy budu snažit
být vtipný, nevím, jestli to však poznáte. Chtěl bych mluvit o aktuálním dění v obci,
o záležitostech, které jsme v uplynulém čtvrtletí projednávali na zastupitelstvu nebo
na radě, o celém spektru hodně rozdílných věcí, kterými se zabýváme na úřadě,
o maličkostech i o věcech zásadních. Dobré je o těchto věcech mluvit, složitější je
o nich psát. Je někdy těžké spojit do jednoho článku upozornění na novou vyhlášku,
názor na kulturní akci, nebo popis provedených stavebních prací, abych nemusel
vymýšlet násilné oslí můstky. Proto jsem zvolil KALEIDOSKOP. Obraz, skládající se
z mnoha střípků, takové vícenásobné odrazy tvořící jeden celek. Vy už teď tedy víte,
co od toho očekávat a také už víte, co můžete očekávat od toho mého psaní (občas
i nesrovnalosti s přirozeným světem). Se čtením můžete začít tak, jako když v anti-
kvariátu najdete starou knihu s uprostřed vloženou záložkou: klidně pokračujte dál,
od záložky, v prologu nic podstatného stejně nikdy nepíšou, důležitější bude teprve
následovat.

• Začnu těmi obecně závaznými vyhláškami. Ne že bych je měl moc rád, občas
jsme vymýšleli zákony, které jsou proti a ne pro, proto se pak porušují. Snaha nasto-
lit řád vždycky přitahovala destrukci, ale co nám zbývá, vyhlášky musí být v platném
znění, ani jeden původní paragraf nesmí zaostávat za nejnovější legislativou. Tak někdy
aktualizujeme vyhlášky, které jsou rok, dva staré, ale musí tomu tak být. Na březno-
vém zastupitelstvu byly schváleny nové vyhlášky hned tři. Ta nejdůležitější je o odpa-
dech. Loňský rok prošla parlamentem novela zákona, která od 1. ledna 2015 zaved-
la pro obce povinnost třídit kovy a bioodpad. A tak musíme od letoška zajistit
celoročně místa pro oddělené sbírání papíru, plastů, skla a kovů a v období od 1. dub-
na do 31. října zajistit místo pro sběr bioodpadů rostlinného původu. Sběrná hnízda
kontejnerů budou tedy u nás z původních tří rozšířena až na konečných sedm – uli-
ce Školní, Náměstí, za farou, Mlýnská, Novosady (za Domem služeb), okraj Lesní,
Zámecká u sokolovny a ještě jedno hnízdo navíc bude vytvořeno na zámku pro potře-
by snadnějšího úklidu po kulturních akcích. Na některých místech budou umístěny
i sběrné nádoby pro odložení drobného elektrozařízení. Ke splnění podmínek nesta-
čí schválit vyhlášku, nutné je zavést funkční systém. Ministerská vyhláška naštěstí
umožňuje více způsobů, jak se se sběrem odpadů vypořádat, např. pro kovy stačí
vyčlenit samostatný prostor ve sběrném místě. Žádný předpis také nestanovuje počet
sběrných nádob nebo vzdálenosti od sebe. Prioritou je, aby systém umožnil odpady
co nejvíce třídit. Bohužel, zatím nám rostou náklady na odpadové hospodářství. Věřím,
že když však systém bude fungovat, mohou náklady klesat. Snad se lepším tříděním
sníží výdaje za ukládání TKO. Ale hlavně, třídit odpad a starat se o životní prostředí
dává smysl. Nedělám si iluze, že třídění je přirozené nám všem, jak už ale jednou zač-
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nete, špatně se vrací k systému jedné hromádky. Netřiďme kvůli zákonu, ale přede-
vším kvůli nám všem.

• Další perlička do mozaiky – obecní zeleň. Každý ji vnímáme jinak. Někdo jako nepo-
třebnou a obtěžující, jako nežádoucí živý prvek ve svém okolí, jako něco, co cloní výhled,
brání příjmu satelitního signálu, něco, co by mělo růst až za cedulí Dřevohostice. A jiní
zase umírají hrůzou když posečeme trávník, kde našel útočiště „poslední“ chroust nebo
housenka. Setkal jsem se s názorem, že stará paní těžce ochořela, protože jsme poká-
celi strom, na který se dívala už od svého mládí. Co dělat? Nedělat nic? A co bezpeč-
nost u starších stromů? Nebo každému, kdo si požádá, povolit kácení? Nechali jsme
některé žádosti o kácení stromů posoudit komisí životního prostředí, ale nakonec jsme
se rozhodli ještě zpracovat na obecní zeleň, konkrétně ul. Novosady, park u hasičské
zbrojnice a pár stromů u bytovky na ul. Dolní, znalecký posudek od celkem renomo-
vané holešovské společnosti. Kritériem bylo zdraví stromů a také vhodnost do dané
lokality. Převládl názor dendrologů stromy ponechat, vyvětvit, vykácet jen asi tři, které
byly lednovou kalamitou nejvíce zasaženy, a ostatní ošetřit. Ořezem bylo upraveno asi
15 stromů, některé lípy na Novosadech dosti razantně. Důvodem bylo předejít škodám
nebo úrazům. Také zásahy v zámeckém parku byly pečlivě zvažovány. Rozsah kácení
byl konzultován s Ing. Kubešou z NPÚ a teprve následně bylo vydáno povolení o káce-
ní tří přerostlých lip, jasanu a trnovníku.

• Jak se Vám líbí čištění svahů říčky Bystřičky na soutoku s Moštěnkou, nebo to
od obloukového mostu k hranici katastru s Turovicemi. Nejvíce potřebné asi bylo mezi
mosty na Nábřežní. Tato akce měla proběhnout už loni, ovšem nakonec do harmo-
nogramu prací byla Povodím Moravy zařazena až letos. A je to dobře, protože chla-
pi mají na nás čas, nejsou nijak omezováni a vycházejí nám vstříc ve všech směrech.
Trochu jsme měli starosti s deponováním vytěžené zeminy, ale i to jsme nakonec vyře-
šili. Část je uložena u ČOVky, část pod Kuřínem a zbylou částí bylo zavezeno už dlou-
ho nefungující přírodní koupaliště a pozdější požární nádrž „Za koupelkou“. Vodní
prvek tady ale uložením zeminy neskončí. Uvažujeme zde s využitím stávajícího pří-
rodního přítoku i odtoku bývalého koupaliště, s vytvořením nějakého vodního „oka“,
včetně úpravy a následné přeměny přilehlé plochy v aktivní odpočinkovou zónu.

Pěkné jaroletní měsíce přeje
Petr Dostál
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Jaro je tady
Vážení spoluobčané, pomalu začínáme vnímat jarní náladu ve svém okolí, ta jde

ruku v ruce s jarním úklidem našich domovů, parkových prostranství a zahrádek, do
kterých vkládáme první semínka a sazeničky. Sluníčko v zádech nám ukazuje, kde
a co ještě vyžaduje naši pozornost.

Jistě jste si také všimli, že chodníky a okraje komunikací zažívají nájezdy našeho
nového stroje Hako Profi Flipper. Je určen k běžnému zametání suchého prachu,
kusových nečistot a lehce vlhkého odpadu. Jedná se o ručně vedený zametací stroj
s mechanickým pohonem. Stroj je vybaven bočním kartáčem pro zametání kolem zdí
a obrubníků.

Dalším významným novým přírůstkem do obecního strojového parku, který tepr-
ve čeká na svou příležitost se prosadit, který zvítězil ve výběrovém řízení a byl také
schválen Radou městyse Dřevohostice na 6. jednání dne 16. 2. 2015, je zahradní trak-
tor ze série STARJET 102/23 HP P6 od společnosti DAVAZ technik Přerov, v ceně
125 000 Kč včetně DPH. Je určený k sečení a pravidelnému udržování travnatých
ploch, což znamená, že v letošním roce bychom se již neměli setkat s nedostatečně
posečenými obecními travními plochami.

Také pro vás připravujeme rozšíření sběrných míst tříděného odpadu s různou
obsazeností kontejnerů. Řídí se docházkovou vzdáleností a dopravními možnostmi
lokality. Na každém kontejneru bude nalepeno, co patří, případně nepatří do dané-
ho kontejneru. Jsou určeny na plasty včetně PET lahví, papír, drobné kovy, sklo bílé
a barevné, drobné elektrozařízení. Kontejnery budou umístěny v ulicích Školní,
Náměstí, Mlýnská, Novosady, Dolní, Lesní a Zámecká. Odložit biologicky rozložitel-
ný odpad do rozměrných kontejnerů nám také pomůže k tomu, že toho směsného
odveze sběrný vůz společnosti SITA co nejméně.

Na závěr bych nám všem rád popřál, abychom si užili začínajícího jara, kdy se vše
opět znovu probouzí a vychutnat si tuto jedinečnou atmosféru rozkvétající přírody
kolem nás.

Jaroslav Janãík
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popis

1111 2 900 000

1112 150 000

1113 300 000

1121 2 950 000

1122 800 000

1211 6 800 000

1340 650 000

1341 24 000

1343 20 000

1355 250 000

1351 60 000

1361 170 000

1511 900 000

4116 300 000

4121 20 000

4134 70 000

4139 60 000

1019 2131 367 000

1031 2111 1 600 000

2321 2132 600 000

3314 2111 10 000

3319 2111 200 000

3322 2132 50 000

3349 2111 15 000

3612 2132 480 000

3613 2132 450 000

3632 2111 40 000

3632 2132 6000

3639 3111 100 000

3639 2133 50 000

3111 2122 0

3722 2112 850

3725 2324 plasty EKO-KOM 50 000

6310 2141 4000

6171 2111 10 000

3113 2122 910 000

4118 Dotace SZIF 

4121 6 000

3639 2131 13 000

21 385 850

Rozpočet městyse Dřevohostice
na rok 2015
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popis

1031 1 400 000 5

2219 1 000 000 5:930 000 6:70 000

2221 106 960 5

2310 2 000 5

2321 10 000 5

3111 650 000 5

3113 2 500 000 5

3314 100 000 5

3319 600 000 5: 400 000 6: 200 000

3322 1 343 040 5

3349 75 000 5

3399 60 000 5

3612 261 101 5

3613 700 000 5: 280 000 6: 420 000

3631 300 000 5

3632 150 000 5

3725 30 000 5

3639 480 000 5: 330 000 6: 150 000

3721 50 000 5

3722 800 000 5

3745 2 000 000 5

5512 250 000 5

6112 Zastupitelstvo obce 1 300 000 5

6171 2 800 000 5

6310 450 000 5

6320 140 000 5

6402 Vratka volby 4 937 5

6399 800 000 5

6409 1 121 760 5: 969 760 6: 152 000

6330 130 000 5

3412 14 000 5

3635 50 000 6

3636 100 000 6

3421 84 240 5

5212 Ochrana obyvatelstva 50 000 5

8124 1 472 812

21 385 850
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Z činnosti Finančního výboru
Zastupitelstva městyse Dřevohostice
Dne 18. 3. 2015 se uskutečnilo další zasedání finančního výboru. Náplní byla kon-

trola městyse Dřevohostice. Předmětem kontroly byla:

1. Kontrola rozpočtového opatření č. 1 /2015 a 2/2015. Při kontrole bylo před-
loženo rozpočtové opatření. Na straně příjmů se jedná o příspěvek na výkon státní
správy ze státního rozpočtu ve výši 1.315.700,- Kč. Na straně výdajů pak ve stejné
částce navýšení jednotlivých kapitol rozpočtu městyse.

2. Kontrola výběrového řízení na malotraktor. Při kontrole byl finanční výbor
informován o průběhu a výsledku výběrového řízení na malotraktor. K předloženému
materiálu nemá finanční výbor výhrady.

3. Kontrola účetních dokladů za měsíce leden a únor 2015. Byly předloženy
účetní doklady za leden-únor 2015. K namátkově vybraným dokladům nemá finanč-
ní výbor žádné výhrady. 

4. Kontrola hospodaření materiálem při rekonstrukci zámku. Finanční výbor
doporučuje vést při rekonstrukci zámku Stavební deník, s přehledem zakoupeného
a spotřebovaného stavebního materiálu a provedených prací.

Výsledky uvedených kontrol byly předneseny na 3. zasedání Zastupitelstva měs-
tyse Dřevohostice dne 26. 3. 2015.

Ing. Petr Nedûla, pfiedseda FV

Hlasy z kontrolního výboru

To, že kontrola je nezbytnou součástí celé společnosti, dokazuje i práce kontrol-
ního výboru. Jak říkal J. A. Komenský: „Učit, učit, učit“, my bychom mohli říci: „Kon-
troluj, kontroluj, kontroluj.“ Další známé pořekadlo říká: „Důvěřuj, ale prověřuj.“ Jak
jsem již říkala v minulém čísle zpravodaje, snažíme se dělat naši práci dobře, tak opět
jsme se s členy setkali a řešili navržené body k projednání. Určitě vás nebudu zatě-
žovat rozpravou o doporučení ke schvalování obecně závazných vyhlášek, však se
nás to všech dotýká a pocítíme je dříve nebo později. V případě, že byl někdo netr-
pělivý a neinformovaný, může využít služby OÚ. Chtěla bych říci, že se na jednáních
bavíme i o tématech jako je rychlá rekonstrukce dětského hřiště. To, co my vnímáme
jako občané městyse Dřevohostice, na to upozorňujeme i na našich sezeních.

Na závěr bych chtěla popřát všem čtenářům krásné jaro a v příštím zpravodaji se
dozvíte možná o něco víc.

Za kontrolní v˘bor Ing. Marie Zlámalová 
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Vzpomínáme 70. výročí osvobození
městečka Dřevohostice

S příchodem roku 1945 bylo každému jasné, že toužebně očekávaná svoboda se
nezadržitelně blíží. Signalizovala to situace na západní frontě, ale hlavně postup Rudé
armády, která houževnatě ničila nacistickou obranu v oblastech terénních přechodů ze
Slovenska na Moravu a postupovala dále na západ. Jarní příroda přivítala májové dny
líbeznou vůní rozvitých květů. Od východu stále zřetelněji zaznívalo stále se stupňující
dunění dělostřelecké palby.

Náš kraj nečekal na osvobození s rukama v klíně. Dne 1. května 1945 vypuklo spon-
tánně povstání v Přerově, které zachvátilo celé město. Bylo prvním ozbrojeným povstá-
ním českého lidu proti nenáviděným okupantům. I když přerovští vlastenci nakonec pod-
lehli přesile, samotná akce svůj účel splnila. Povstání vlastenců v Přerově mělo velký vliv
na morálku nepřítele a ustupující německé jednotky se od té doby městu vyhýbaly, klad-
ly postupující Rudé armádě menší odpor a umožnily tak osvoboditelským vojskům rych-
lejší postup. Fronta se nezadržitelně blížila. Dělostřelecká palba téměř neustávala a otřá-
sala základy budov. Drnčení okenních tabulí bylo již stálé. Večer pak byla obloha ozářená
rudou záplavou.

Dne 4. května 1945 byly Dřevohostice bombardovány. Nálet byl proveden o 19. hodi-
ně. Řídil jej velitel letky pumonosných stíhaček – poručík Ivan Natolitin, jehož letka star-
tovala z polního letiště u Varšavy. Poručík Natolitin byl den předtím pověřen, aby prová-
děl výzvědné lety za účelem vyhledání německého generálního štábu v oblasti Holešov,
Přerov, Valašské Meziříčí, Lipník a Hranice. Teprve následujícího dne obdržel fotografii
plánu zhotoveného odbojáři z Dřevohostic. V plánu, který byl tajně dodán do štábu I. čes-
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kosl. partyzánské brigády Jana
Žižky do hostýnských hor, byly
zakresleny podrobné informace
o umístění fašistických jednotek
a jejich štábu v našem městečku.

Letecký útok měl za úkol způ-
sobit paniku v řadách ustupující
německé armády. Na Dřevohos-
tice bylo svrženo více než pade-
sát lehkých pum. Zasažena byla
budova tehdejší obecné školy
naproti kostelu sv. Havla, v níž byl
umístěn štáb německé armády,
vojenská telefonní ústředna
a vysílačka. Budova školy byla
poškozena jen částečně a velkým
štěstím bylo, že nebyla zasažena
protější budova kostela, kde prá-
vě probíhala májová mše za
účasti velkého počtu věřících,
které svým rezolutním hlasem
uklidňoval pan děkan, vlastenec
konzistorní rada P. Artur Pospíšil.
Pumy však zasáhly i opravnu
německých vozidel v místním
cukrovaru a nešťastnou náhodou

dopadly i na sklep sušírny, kde zahynuly dvě civilní osoby, které zde hledaly úkryt před
nebezpečím.

Chvatně ustupující německá vojska přeplnila silnice svými kolonami. Jejich únik před
prchajícími německými tanky, kterým byla v patách Rudá armáda, měla zabezpečovat
palba dělostřeleckých baterií, rozmístěných západně od sousedních vesnic Nahošovi-
ce a Turovice. Tvrdošíjný odpor fašistů však rudoarmějci likvidovali a nezadržitelně postu-
povali. Sovětští dělostřelci přesnými zásahy z pozic u Křtomile, Lipové a Prusinovic
postupně umlčovali německé baterie.

Dřevohostickým odbojářům se podařilo tajně zaslat do osvobozeného Rychlova
u Bystřice pod Hostýnem přesný plánek Dřevohostic a okolí s vyznačením protitanko-
vých překážek, kulometných i minometných hnízd i nejvýhodnějších přístupových cest
k městečku.

Hodina osvobození se blížila. Obyvatelé našeho městečka vysazovali okna a odchá-
zeli do sklepních úkrytů. V ranních hodinách dne 7. května 1945 dosáhlo čelo předvoje
osvoboditelské armády, která byla součástí 4. ukrajinského frontu armádního generála
A. I. Jeremenka, obcí Křtomil a Lipová. Němečtí fašisté se snažili postupu Sovětské armá-
dy zabránit, ale nakonec silnému náporu bojovníků Rudé armády podlehli. Obě obce
byly osvobozeny 7. května v 17.45 hodin. Velení Rudé armády rozhodlo, aby vojáci una-
vení po těžkých bojích, v právě osvobozených obcích přenocovali.

Ustupující německé armádě se v noci ze 7. na 8. května 1945 ještě podařilo vyhodit
do povětří most u Turovic a most na Chmelíně. Obloukový most na hlavní trase směrem
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na Přerov nedaleko dřevohostic-
kého cukrovaru byl díky rychlému
odvážnému zásahu statečných
dřevohostických občanů zachrá-
něn. Velkou zásluhu na odstraně-
ní náloží měl občan Stanislav
Soják. Poškozena byla jenom
část pravého mostního oblouku.

Podle svědectví pamětníků
brzy po půlnoci ze 7. na 8. květ-
na zaslechli svištivou dělostřelec-
kou ránu, která měla zvláštní zvuk
a snad oznamovala blížící se
osvobození. V časných ranních
hodinách se Rudá armáda dala
na další postup směrem na Dře-
vohostice. První rudoarmějec se
na dřevohostickém náměstí obje-
vil 8. května kolem půl třetí hodi-
ny ranní. Osvoboditelé byli obča-
ny městečka srdečně přivítáni,
v očích se zaleskly slzy radosti,
lidé se objímali a přáli si štěstí
v osvobozené republice.

Na rozjásané dřevohostické
náměstí se dostavil mladý asi
pětadvacetiletý ruský důstojník, starší lejtěnant (nadporučík) Čerňajev, který chtěl hovo-
řit se starostou obce. Byl srdečně přijat v bytě tehdejšího starosty a vlastence Jarosla-
va Davida. Představil se a podal starostovi a zde přítomným záložním důstojníkům infor-
maci o bojové situaci. Rozhovořil o tom, že pochází z Ukrajiny a během bojů byl několikrát
zraněn. Za statečnost v boji obdržel několik vyznamenání.

S radostí provedl zápis do obecní kroniky. Poté předal vojenskou moc nad městeč-
kem a okolními obcemi nadporučíku v záloze, Leopoldu Enšpíglovi-Smiřickému, velite-
li místní odbojové skupiny. Poděkoval mu za přesné plány městečka s označením němec-
kých obranných postavení, zátarasů, kulometných hnízd a úkrytů pro pancéřové pěsti
u silnice od Lipové do Dřevohostic, které mu byly včas předány v Rychlově. Díky jim
neměli sovětští vojáci téměř žádných ztrát a mohli rychle postupovat.

Pak starší lejtěnant Čerňajev stručně promluvil ke shromážděným dřevohostickým
občanům z okna radnice. Jeho jasný a srozumitelný projev lidé přijali s velkým nadše-
ním a s ovacemi, které jej provázely, když pak nasedl na kolo a rozjel se za svou jedno-
tkou. Ta postupovala doprovázena údernou součástí dřevohostické odbojové skupiny,
které velel Ruda Mlčák, směrem k Přerovu.

Dřevohostičtí odbojáři měli velkou zásluhu na tom, že střelbou zabránili zásobování
německé armády v bojích na trase Bystřice pod Hostýnem – Rychlov – Dřevohostice,
a tak umožnili rychlý postup Rudé armády na západ. Mlčákova úderná skupina postu-
povala po osvobození Dřevohostic jako průzkumná jednotka po boku Rudé armády přes
Beňov a Prusy k Přerovu a zúčastnila se přepadu vojenského vlaku u Lověšic, kde bylo
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po boji zajato 104 nepřátelských vojáků. Na klid a mír si však dřevohostičtí občané ješ-
tě museli počkat. Po několika hodinách přiběhl za nadporučíkem Leopoldem Enšpíg-
lem-Smiřickým malý chlapec, který vzrušeně sděloval, že v dřevohostickém lese zahlé-
dl německé vojáky. Vzhledem k tomu, že chyběly zbraně a nebyli ani zkušení vojáci,
obrátil se ihned nadpor. Einšpígl-Smiřický na sovětského kapitána, který odpočíval na
náměstí. Žádal ho o pomoc. Kapitán mu přidělil pět sovětských vojáků, k nimž se přidali
odvážní mladí chlapci i starší občané s loveckými puškami, starými pistolemi, sekerami
a holemi.

Chlapec vedl skupinu opatrně do části lesa, kde zahlédl německé vojáky. Podle roz-
kazu velitele se postupovalo v rojnici, v čele se sovětskými vojáky. Objevili opravdu mís-
to, kde se nacházel zamaskovaný bunkr. Tichem lesa zarachotily přerývané dávky ze
samopalů a velitel vyzval Němce v bunkru, aby se vzdali. Najednou někdo z úkrytu vystr-
čil umouněný cár původně bílé látky nebo kapesníku. Z bunkru vycházeli ustrašení, špi-
naví němečtí vojáci s rukama nad hlavou.

Bylo zajato 19 německých vojáků speciálně vycvičených pro boj v týlu Rudé armá-
dy. V bunkru byly zajištěny ekrazitové nálože, roznětky, rozbušky, ruční granáty, plán
městečka Dřevohostice a okolí se zakreslenými mosty a obnos 17 tisíc rublů. Peníze byly
po návratu na náměstí odevzdány sovětskému kapitánovi, který převzal i německé zajat-
ce, ale také ukořistěné zbraně – 2 strojní pušky a dva pásy nábojů. Další zajištěné nepřá-
telské zbraně (3 automaty, 7 vojenských pušek a 210 nábojů) byly odevzdány velitelství
I. československé partyzánské brigády Jana Žižky ve Zlíně. Zbývající ukořistěné zbraně
– 1 automat, 1 puška, 30 ručních granátů, třaskaviny, střelivo puškové i pistolové – byly
předány organizaci Národních stráží v Dřevohosticích a později převedeny praporčíkem
Poláškem československému vojenskému útvaru.
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I když při osvobozování našeho městečka nebylo větších ztrát na životech, ve víru
krutých válečných událostí zahynuli tito dřevohostičtí vlastenci:

Alois Horký, příslušník zahraniční armády 24. 12. 1944 – Dunkerque 

V koncentračních táborech byli umučeni: 
Alois Ciglin, četnický strážmistr 4. 5. 1944 – Vratislav
Emil Forýtek, řídící učitel 1. 12. 1942 – Wohlau
Mojmír Polcar, občan 8. 1. 1943 – Untermassfeld
Ondřej Saida, četnický strážmistr 26. 3. 1945 – Kassheim
Emil Tomeček, profesor 13. 3. 1943 – Osvětim 
JUDr. Jan Krbeček, okresní soudce 9. 2. 1945 – Weimar

Při bombardování v Brně dne 20. 11. 1944 zahynuli:
Marie Hostašová a František Hostaša. 

Při bombardování v Dřevohosticích dne 4. 5. 1945 zahynuli:
Antonín Kaděra a Marie Růžičková. 

S úctou si připomínejme jejich nevyšší oběť a položme kytici květů k jejich památní-
ku. Bez jejich obětí by nebylo naší svobody…

Poznámka:
Tak jako v padesát˘ch létech minulého století, tak i v poslední dobû se mnoÏí z úst nepo-
volan˘ch pomluvy a hrubé útoky proti tûm, ktefií v dobû okupace zahynuli i proti tûm,
kdoÏ riskovali své Ïivoty v boji za na‰i svobodu. NechÈ jejich ãiny spravedlivû posuzuje
a hodnotí pouze ten, kdo pro na‰i svobodu vykonal víc…

Autorem fotografií je skvûl˘ dfievohostick˘ fotografick˘ a filmov˘ dokumentarista, b˘val˘
fieditel kina pan Slavo‰ For˘tek.

Zdenûk Smifiick˘
pfiedseda Vlastivûdné spoleãnosti Îerotín Dfievohostice,

místopfiedseda OV âeského svazu bojovníkÛ za svobodu Pfierov
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Vodění medvěda 14. 2. 2015
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Dětské hrátky 15. 2. 2015

Pochovávání basy
17. 2. 2015
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Senioři dřevohosticka se opět setkali
…a tak jsme se zase po roce v neděli 1. 3. 2015 sešli v místní sokolovně. Bylo to

pěkné setkání. Stejně jako loni přijeli nám zazpívat členové divadla v Opavě. Opět se
vystoupení všem moc líbilo a nemělo chybu. Poté nás starosta pan Dostál seznámil
s akcemi, které budou probíhat tento rok. Také poděkoval paní dr. Marii Foukalové,
která odstoupila z funkce předsedkyně senior klubu, za dlouholeté vedení klubu. Funk-
ci předsedkyně převzala paní Jana Skříčková, ta pak vystoupila s krátkým zhodno-
cením aktivit klubu a poděkovala také jménem všech paní Foukalové za dosavadní
práci.

A potom už následovala
volná zábava s pohoštěním,
o které se postarali pracov-
níci obce, a postarali se
o nás zodpovědně. Určitě
patří velký dík našemu
vedení obce za program
a krásný zážitek. Také patří
velký dík kapele „Kalíšek“,
která vždy pozvedne dob-
rou náladu.

Letos přišlo více seniorů,
ale přece jen jich dost chy-
bělo. Je to škoda, myslím
si, že každý z nás pookřeje,
když přijde mezi známé,
popovídá si a pobaví se.
Těšíme se na příští setkání,
abychom se zase ve zdraví
sešli.

za klub seniorÛ
Jana Skfiíãková
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Fčelka tentokrát za velkou louží
Pro nevšední kulturní zážitek si tentokrát naši pánští slavíci vybrali druhý dubno-

vý víkend a svým uměním diváky přenesli dál od domoviny, a to až za velkou louži.
Zřejmě na ně přišlo tak trochu jaro, protože pěli jako ptáčci, kteří se k nám v tuto dobu
vracejí z teplých krajů a hledají si partnerky. No a popravdě i v hledišti byla patrná
převaha žen. Zato saloon byl pevně pod kontrolou desperádů z Kinoklubu, kteří podá-
vali hostům ohnivou vodu a tradiční pokrmy pohublých američanů. Moderátorského
mikrofonu se ujala paní ředitelka Nataša Kučerová a vzletně prokládala pěvecké výko-
ny všech Fčeláků, kteří jako vždy nezklamali a dokázali strhnout diváky nejen ke zpě-
vu. Místa byla obsazena až do toho posledního a už to tak vypadá, že zámecký sál
bude za chvíli pro Fčelku malý a budou muset pořádat koncerty minimálně v zámec-
kém amfiteátru. Tak pánové, kam nás s sebou vezmete příště?

Petr Men‰ík
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... a ještě jednou Fčelka
Jak už se v Dřevohosticích stalo tradicí, příznivci našeho pánského pěveckého

sboru si opět přišli na své. V pátek 10. dubna, tentokrát v neobvyklém jarním čase,
jsme zažili další krásný kulturní a společenský večer. Tentokrát nás neměl uchránit od
podzimních depresí, ale rozehnat zimní chmury a překonat jarní únavu. A myslím, že
se to vrchovatě podařilo.

Jak již název akce napovídá, tentokrát si chlapci pro nás připravili původem ame-
rické, ale i u nás notoricky známé písničky, na kterých naše generace vyrostla a s nimiž
jsme strávili krásné časy u táborových ohňů. Namátkou vyberu několik nejznáměj-
ších: Už koníček pádí, Růže z Texasu, Klementajn, Chodím po Brodway, Montgome-
ry, Buráky, atd. Z toho jasně vyplývá, že plně obsazený sál dřevohostického zámku
byl pro naše zpěváky vydatným doprovodem. Obrovský aplaus a několik přídavků na
závěr svědčilo o úžasné atmosféře. Celým večerem již tradičně, s nezbytnými vtípky
a scénkami, skvěle provázela Nataša Kučerová.

A to by nebyla Fčelka, aby neměla všechno doladěné – typicky americké občer-
stvení (hamburgery, míchané nápoje, whiskey, Coca Cola…) se podávalo ve wester-
nových saloonech, které známe z filmů z Divokého západu. V podobném duchu se

nesla i výzdoba přímo v sálu.
Myslím, že tento večer byl pro

všechny zúčastněné skvělým
ukončením zimních chmur
a nastartováním jarní nálady.
Hoši, děkujem!!! Už teď se těší-
me na další setkání, tentokrát
prý (snad?) nad muzikálovými
melodiemi a to bude jistě zase
pecka.

Sylva Matûjíãková
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Radslavská přilba 2015
Rok se s rokem sešel, ani jsme se nenadáli a opět je před námi další, již 14. roč-

ník soutěže hasičské všestrannosti Radslavská přilba. Tentokrát termín padl na sobo-
tu 28. března 2015. Pod vedením Davida Stiskálka, který si letos své družstvo doce-
la „omladil“, tři členové se závodů zúčastnili poprvé - Radek Tomčík, Patrik Mrtvý
a Michal Navrátil, doplnili je zkušení Pavel Čížek a Michael Seidl. Přípravu chlapi
nepodcenili, ale mírné obavy z toho, jak to dopadne, se do myslí všech vkrádaly. Jak
jsme však později zjistili, zcela zbytečně.

Letošního ročníku se zúčastnilo 24 družstev, tak jako v minulých letech, nejen
z našeho okolí, ale i ze Slovenska a Polska. Hlavní událostí jsou noční soutěže, ale
všechno začalo již v odpoledních hodinách psaním testů. Nutno podotknout, že náš
tým trochu teoretickou přípravu podcenil, skončili až na 20. místě, ale co ztratili na
teorii, to bohatě dohnali praxí. Což se ukázalo hned vzápětí, protože další odpoled-
ní disciplínou byla štafeta, která se našim hochům povedla, byli v ní na 4. místě a byla
radost se na ně dívat, jak jim to krásně jde. Přestože sobota byla velice chladná a větr-
ná, počasí dalo všem zabrat. Poslední odpolední disciplínou byl Požární poplach,
laicky řečeno oblékání na čas. Musíme vyzdvihnout vynikající čas Michaela Seidla,
který se zvládl obléct do pracovní uniformy za 40 sekund! Celé družstvo ale potře-
bovalo trochu více času, a sice 1 minutu a 21 sekund. Následovala krátká pauza
k občerstvení a v osm hodin večer začal hlavní závod. Každý závodní tým přejížděl
na jednotlivé disciplíny po okolních vesnicích a plnil úkoly. Naše hasiče jako vždy
doprovázel docela velký doprovodný tým, jezdilo s nimi šest až sedm aut plných fan-
dů. Možná i tato podpora přispěla k tomu, aby se našim borcům tak dařilo. Ze 14 dis-
ciplín 4 vyhráli (Požární útok do kopce, Bytový požár, Nahoru a dolů – běh přes bari-
éry a Průchod hořícím domem), v dalších třech disciplínách skončili druzí a v jedné
třetí. Je vidět, že v praktických dovednostech byl celý tým sehraný a věděl, co má
v každé situaci dělat, což potvrdilo kvalitu našeho družstva.
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Jen pro obrázek, při plavbě na rybníce v Prosenicích byla taková mlha, že nebylo
vidět více jak na jeden metr. Největším problémem však pro chlapy bylo zapnout si
záchrannou vestu. Když přijížděli k cíli, doprovázel je houf kačenek. Za nejlepší dis-
ciplínu vyhodnotili závodníci soutěž poeticky nazvanou Změna je život, ale šlo o pře-
čerpávání vody pomocí ejektoru. Jeden ze soutěžících vzal špatnou savici, která ne-
šla sešroubovat, a tak museli celou dobu přečerpávání oba konce hadic silou držet
u sebe. I přesto skončili na 2. místě ze všech účastníků! 

Jak bylo řečeno na začátku, přes drobné nedostatky dopadl náš tým v novém slo-
žení výborně - obsadili nádherné 2. místo. První skončili hasiči ze Sveržova ze Slo-
venska, kteří si vítězství rozhodně zasloužili, a na 3. místě byli hasiči z Hradčan. Chuť
vítězství je nejlepší motivací, a proto se náš tým už těší na další ročník. 

Michaela Roubalíková
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Nové exponáty v hasičském muzeu
Přípravy na zahájení prohlídkové sezóny v hasičském muzeu jsou v plném prou-

du. Muzeum v zimních měsících navštívilo několik zájezdů a menších skupinek.
A na co se můžou návštěvníci v letošní sezóně těšit? Při loňském výročí založení

sboru nám byly zapůjčeny do muzea 2 ks stříkaček. Z obce Žákovice koněspřežná
stříkačka výrobce Vystrčil a syn Telč z roku 1895, druhou stříkačku zapůjčila obec
Mrlínek, výrobce Knaust Wien. Původně tento stroj sloužil u továrních hasičů ve fir-
mě Thonet v Bystřici pod Hostýnem. Sehnání takovýchto unikátů je přímo detektiv-
ní práce, v případě té první nám pomohl dřevohostický občan pan Václav Hanák,
rodák ze Žákovic. Těmito dvěma stroji se sbírka rozrostla na 16 koněspřežných stří-
kaček, 7 dvoukolových a 6 přenosných stříkaček. Za zhlédnutí stojí také sbírka více
jak 50 ks hasičských přileb od konce 19. století až do současnosti.

V letošním roce se chystají členové sboru na spoustu výstav s historickou techni-
kou. Za zmínku stojí pozvání na dvoudenní výstavu historické techniky do Šamorína
na Slovensko. Sbor také v letošním roce zakoupil přepravní vozík na dopravu histo-
rických strojů.

Martin Josiek

Návštěvní doba Hasičského muzea
květen–září každou neděli začátek prohlídky v 9, 11, 13, 15 hodin
červenec–srpen denně 9–11.30     13–17.00 hodin

Zahájení sezóny v sobotu 2. května – VSTUP ZDARMA 
Muzeum bude otevřeno od 16.00 do 21.00 hodin.

VÝZVA OBČANŮM
S chystanou expozicí kuchyňských a kupeckých vah na zámku prosíme 

občany, kteří vlastní nějakou starou váhu, o možnost zapůjčení. 
Po skončení expozice budou váhy vráceny zpět majitelům.

Případní zájemci můžou kontaktovat p. Jiřího Kasperlika tel. 725 735 856 nebo
p. Martina Josieka tel. 725 136 619
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S Márovými po stopách Vikingů
V neděli dne 15. března 2015 se v konferenční síni dřevohostického zámku usku-

tečnila další úspěšná akce Vlastivědné společnosti Žerotín Dřevohostice – cestova-
telská přednáška „Po stopách Vikingů“ – o cestě na Island a do Grónska.

S radostí jsme opět přivítali rodinu Márových z Přerova, pana Jiřího Máru s jeho
paní Alenou a s jejich osvědčeným lodivodem Jirkou Márou, který celou trasu cesty
důkladně prostudoval a promyslel a detailně ji rozpracoval. Dalším důležitým členem
výpravy byla paní ředitelka dřevohostické základní školy Dr. Nataša Kučerová.

Cestovatelé během měsíčního
cestování absolvovali 7 500 kilo-
metrů automobilem, 3300 kilo-
metrů lodí a 2700 kilometrů leta-
dlem. Projeli Německem, poznali
krásy a zajímavosti Dánska, pře-
plavili se trajektem na Faerské
ostrovy a později na Island.
Z jeho hlavního města Reykjavi-
ku se pak letadlem přepravili do
Grónska, kde cestovali pět dní.
Po návratu na Island pokračova-
li v poznávání jeho krás. Pak se

trajektem se vrátili do Dánska a přes Německo doputovali zpět domů. Seznámili pří-
tomné s krásami historických měst a přírodních scenérií v Dánsku i na Faerských ost-
rovech, ale i s drsnou a nevyzpytatelnou islandskou i grónskou přírodou, včetně „tele-
ní“ zdejších ledovců.

Děkujeme Márovým za další skvělý zážitek a těšíme se na setkání na při další před-
nášce o jejich cestách za krásami Severní Ameriky.

Zdenûk Smifiick˘
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Zatmění Slunce jsme pozorovali
i v Dřevohosticích

Po pěti letech, za krásného počasí 20. března, jsme měli možnost sledovat čás-
tečné zatmění Slunce, předchozí bylo za mrazivého rána (-12°C) 4. ledna 2011. Pod-
le velikosti bylo čtvrté za posledních padesát let, pozorovatelné v Dřevohosticích.
V maximální fázi bylo zakryto 73 procent slunečního kotouče, největší u nás pozoro-
vatelné bylo 11. srpna 1999, kdy bylo zakryto 95 procent Slunce. 

Před desátou začal Měsíc zprava nahoře zakrývat Slunce, v 10.48 bylo překrytí
největší. V době největšího zatmění se ochladilo o téměř dva stupně, ubylo sluneč-
ního svitu, ztrácely se stíny a dokonce byla vidět nad sv. Hostýnem planeta Venuše.
Poté se Sluníčko pomalu zvětšovalo, zesílilo svit a před polednem úkaz skončil. Příš-
tí podobně velké zatmění bude až 12. srpna 2026.

Poslední úplné zatmění Slunce viditelné v Dřevohosticích bylo 7. června 1415, dél-
ka zatmění byla u nás 2 minuty a 39 vteřin. V tento den začalo veřejné slyšení Mist-
ra Jana Husa v Kostnici, o měsíc později 6. července 1415 byl upálen. Od té doby
nebylo v Dřevohosticích žádné úplné zatmění. Příští úplné zatmění Slunce uvidí naši
potomci v Dřevohosticích až 7. října 2135, délka zatmění bude jen 57 vteřin. Je zají-
mavé, že Dřevohostice budou na okraji pásu „totality“, úplné zatmění nebude již vidět
například v Prusinovicích. Zatmění Slunce je viditelné jen v pásu „totality“, což je pruh
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země široký nejvíce 270 km a doba zatmění je nejdéle 7 minut
a 35 vteřin (obvykle 2 až 4 minuty), záleží na vzájemných vzdále-
nostech Slunce, Měsíce a Země. Letos 28. října ještě uvidíme (od
tří do čtyř ráno) úplné zatmění Měsíce.

Já jsem se jel podívat na úplné zatmění Slunce 11. srpna 1999
do Maďarska k městu Devescer. Délka úplného zatmění tam byla 2
minuty a 20 vteřin, byly vidět hvězdy jak za jasné noci a místo Slun-
ce byl černý kotouč a kolem něj tryskaly paprsky koróny (podobně
jako zapálený hořák plynového sporáku). U tohoto města byla v roce
2010 největší ekologická katastrofa v dějinách Maďarska, když se
protrhla odkalovací hráz hliníkárny.

Letošní zatmění jsem pozoroval z obýváku, seděl jsem na vozíč-
ku u okna a fotil obyčejným kompaktem přes svářečské sklo č. 14.

Doporučuji všem zúčastnit se úplného zatmění Slunce, je to nej-
úchvatnější přírodní úkaz, který lze zažít a v žádném případě nelze
tento zážitek srovnat se zatměním částečným. Nejbližší úplné za-
tmění Slunce, pro nás poměrně dostupné, bude 21. srpna 2017
v USA a poté až 12. srpna 2026 ve Španělsku.

Franti‰ek KuÏel
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Zimní zábavný šestiboj
aneb Radovánky na sněhu

Již minulý rok vznikla myšlenka uspořádat „zimní den“, hry a soutěže na sněhu,
ale vloni vůbec žádný sníh nebyl. V listopadu na naší pravidelné schůzce jsme proto
tuto myšlenku oživili a naplánovali jsme Zimní sportovní den na den volna, pátek
30. ledna 2015. Těsně před Silvestrem začala zima a týden před naším termínem to
vypadalo se sněhem nadějně, a proto jsme se všichni pustili do příprav. Jen jsme ter-
mín o den posunuli – na sobotu 31. ledna 2015, protože v pátek se konalo bruslení
na zimním stadionu. V pátek nám sice déšť trochu sněhu ubral, ale stále ho na naše
radovánky zbylo dost.

V sobotu odpoledne jsme všechno přichystali, chlapi odhrnuli sníh z celého par-
ketu a tak vznikla „sněhová hora“, která se hodila k disciplíně Stavba iglú, další sou-
částí šestiboje byla Koulovaná na draka, Slalom na lyžích, Ledová překážková drá-
ha, Vysvobození z laviny a Hledání sněžných diamantů. Při prezenci dostal každý
kartičku, na kterou se razítkem potvrdilo absolvování každého úkolu a po splnění
všech disciplín byla pro každého přichystaná odměna v podobě malého dárečku
a sladkosti. Každý, kdo šestiboj dokončil, obdržel také Certifikát o absolvování. Akci
jsme ocenili 21 kredity do programu celoživotního vzdělávání. Na zahřátí byl uvaře-
ný čaj a pro dospěláky svařené víno.

Současně probíhala soutěž o nejlepší sněhovou stavbu, zúčastnily se jen 2 rodi-
ny – Kasperlikovi a Kotasovi. Alespoň neměla porota moc práce. V mrazivém poča-
sí se na zámek v Dřevohosticích za námi vypravilo asi třicet dětí se svými rodiči nebo
prarodiči a myslím, že všichni si sníh pořádně užili. Na závěr se všichni pustili do stav-
by iglú.

Vítězi se stali všichni, kdo přišli a strávili sobotní odpoledne venku na sněhu a hýba-
li se, protože to bylo naším cílem, abychom zábavnou formou donutili nejen děti
k pohybu. Radost v očích dětí nás ujistila o tom, že se nám to povedlo. 

Za SRPD Michaela Roubalíková
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Pohádkový
ples poprvé

V sobotu, 21. února se skupi-
na dřevohostických pionýrů roz-
hodla pro děti uspořádat Pohád-
kový ples. Byl výjimečný nejen
tím, že to byla první podobná
událost, ale také tím, že se konal
ve vznešených prostorách míst-
ního zámku.

V 15.00 se na zámek začali
sjíždět malé princezny, princové,
kouzelníci a jiné pohádkové
bytosti. Zpočátku se nejistě roz-
hlíželi, ale nervozita opadla, jak-
mile se dětí ujala zámecká paní
se svým chotěm. Kromě zámec-
kého bálu byla pro děti při-
chystána pestrá škála nejrůzněj-
ších soutěží, mezi kterými vedlo
skládání šatů do oříšku.

V dalších komnatách zámku
přichystali pionýři pro děti mnoho
jiných atrakcí. Ve sladkém koutku
si děti mohly zakoupit doma
pečené perníčky, muffiny, sladké
košíčky, šlehačkovou roládu
a výborné domácí koláčky.

Ve fotokoutku se pohádkové
bytosti mohly vyfotit s místním
maskotem Čendou a nechyběla
ani bohatá tombola.

Na závěr odpoledne byl koru-
nován král a královna plesu, kte-
ří si odnesli nejen krásné kytičky,
ale i spoustu zážitků.

Za celou pionýrskou skupinu
bychom chtěli poděkovat spon-
zorům a všem dobrovolníkům,
kteří nám pomohli připravit toto
úspěšné odpoledne.

vedoucí PS Hana âíÏková
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Kdo si hraje, nezlobí
Každý zná tohle rčení a určitě mi dá každý rodič za pravdu, že dítě potřebuje mít

zaměstnání, a co jiného je pro dítě lepší než hra? Položte si otázku, kam s dítětem si
můžete jít pohrát? Na dětské hřiště v zámku nebo za sokolovnu? Přijďte se podívat
a pohrát do zámku do mateřského centra „Dřeváček“.

Mateřské centrum funguje každé úterý a čtvrtek dopoledne pro děti do tří let. Děti
se seznamují s prostředím a kolektivem, podporuje se jejich přirozený vývoj s ohle-
dem na individuality dětí. Je i dobrou příležitostí pro maminky dětí, které si zde mohou
popovídat, vyměnit zkušenosti a názory nejen týkající se dětí, ale mohou se i aktivně
zapojit do tvoření se svými dětmi.

Každý lichý čtvrtek odpoledne se schází děti od tří let a pracují již s pedagogem.
Začínáme výtvarnými technikami, kdy si děti něco namalují nebo vyrobí. Potom je
čeká malé divadélko. Děti rozhodnou o výběru pohádky, kterou si samy zahrají. Vel-
mi rády využívají herního prostoru, kdy si hrají, skotačí a skládají. Také nepohrdnou
zpěvem u klavíru a s novou písničkou odchází vesele domů.

Co již máme za sebou? Každoročně pořádáme drakiádu, čertovskou diskotéku,
kdy andílci rozdávají odměny dětem, a přehlídku čertů a čertic. Následuje karneval,
kdy v reji masek a soutěží centrum vře ve víru dobré nálady.

Vyrobili jsme spoustu sněhuláčků nejen ze sněhu a papíru, ale i jarní přípravy se
zajíci a slepicemi z malých květináčků měly u dětí velký úspěch. Nyní se děti těší na
netradiční práci s rychleschnoucí hmotou a barvení vajíček keramickými barvič-
kami. Určitě k tomu se naučí i novou
básničku a písničku, zahrajeme společ-
ně pohádku „Kohoutek a slepička“.

Zveme všechny maminky a děti na
akce každý lichý čtvrtek. A co nás ještě
dál čeká? Vítání jara, vynášení Moreny,
Svátek matek, dětský den a spousta dal-
ších akcí.

Konkrétní akce si můžete přečíst a najít
na www.cvc-drevacek.

Petra Nûmcová
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Lesní běh Dračí smyčka
Již druhý ročník závodu uspořádali DR.A.CY. (Dřevohostičtí amatérští cyklisté)

a hostinec Na Špici letos 21. února. Trať o délce 8,5 km vedla po polních a lesních
cestách do Bezuchova a zpět. Akce, původně připravená jako zábava pro kamará-
dy, letos dostala jiný rozměr díky účasti závodníků, kteří patří na Moravě mezi běžec-
kou elitu.

Závod odstartoval výstřel napoleonských vojáků. Přes velmi blátivou a těžkou trať
doběhli všichni, sice špinaví, ale ve zdraví. A to je hlavní.

Pofiadí v cíli – muÏi:
1. Tomá‰ Steiner AK Drnovice (31.41)
2. Petr Kuãera SALIX Grymov (31.47)
3. Josef Sedláãek AK KromûfiíÏ (32.22)

Ze šesti reprezentantů naší obce skončil nejlépe Michael Seidl (41.12). Všem závod-
níkům, zvláště dřevohostickým, náleží obdiv za to, že se postavili na startovní čáru
vedle tak zvučných jmen.

Děkujeme všem, kteří se jakoukoliv měrou zasloužili o zdárný průběh akce.
Zdenûk Krutil a DR.A.CY.

Pofiadí v cíli – Ïeny:
1. Kristina Obruãová KES Buk (40.55)
2. Marie Hyn‰tová AK Drnovice (43.20)
3. Marie Peluhová Pfierov (43.41)
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Bruslení se nám líbilo
V pololetní prázdninový den pro nás hasiči a výchovný ústav pro mládež uspořá-

dali bruslení na zimním stadionu v Přerově. Já jsem ještě nikdy nebruslila a tak jsem
se na tuto akci moc těšila. Městys Dřevohostice zařídil autobus a tak jsme vyjeli
v 10 hodin z dřevohostického náměstí na přerovský stadion. Jelo nás hodně, takže
jsme zaplnili skoro celý autobus. Hned po příjezdu jsme si šli do šaten obout brusle.
Protože bruslení začínalo až v 11 hodin a my jsme tam přijeli dříve, tak jsme museli
ještě čekat, ale vůbec nám to nevadilo. I v šatně jsme se pobavili. Před jedenáctou
už jsme nedočkavě čekali, než nám otevřou dveře na led. Někteří bruslili poprvé, tak
jako já, takže jim to moc nešlo a všichni jsme alespoň jednou spadli. Já jsem jezdila
kolem mantinelů, protože jsem zjistila, že to opravdu není jednoduché udržet se na
bruslích. Pak jsem se snažila od nich držet dál, ale stejně jsem k nim zajížděla. Brus-
lili jsme hodinu, která uběhla hrozně rychle. Šli jsme se přezout z bruslí a namířili si
to k autobusu. Vraceli jsme se kolem půl jedné do Dřevohostic, někteří s modřinami,
někteří unavení, někoho bolely nohy, ale i tak to bylo super. A hlavně nikdo se nezra-
nil. Určitě jsme si to všichni užili, a těšili se na další bruslení.

Nikol Josieková

Další bruslení na sebe nenechalo dlouho
čekat. V jarní prázdniny ve čtvrtek 5. března
od 13 hodin se bruslení uskutečnilo znovu
a opět bylo super. Všem se moc líbilo. Touto
cestou bych chtěla poděkovat Jiřímu Calet-
kovi, který vše domluvil a zařídil na zimním
stadionu v Přerově a dále děkujeme vedení
městyse Dřevohostice za objednání a zapla-
cení autobusu.

Jana Josieková

Všichni spokojení účastníci děkují také paní
Janě Josiekové, která si neváhala na oba
dny vzít dovolenou, aby dohlédla na děti,
které byly bez doprovodu rodičů.
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Dobrý den, dobrý den,
my dnes zlobit nebudem…

tak touto básničkou začínáme cvičit s dětmi v Sokole. Již několik let se věnuji zdra-
vému cvičení dětí. Již jako puberťák jsem začínala spoluprací v DDM Atlas (nyní Atlas
a BIOS) jako instruktor gymnastiky a tanečních kroužků dětí různého věku. Postupem
času jsem začala na žádost rodičů pracovat v T. J. Sokol Dřevohostice, jako cvičitel dětí.

Začínali jsme pouze s básničkami, písničkami a nejjednoduššími pohybovými hrami,
jako Kolo kolo mlýnský, Bublina apod. Dnes děti cvičí na nářadí (bedna, koza), zvládají
základní gymnastické prvky, jako jsou kotouly s různými obměnami, přemety stranou,
stoj na rukou apod, hrajeme různé míčové hry, kdy za nepřízně podmínek jsme dětem
s rodiči uzpůsobili – sestavili ze starého materiálu koš na házení míče. Nejvíc se dětem
líbí cvičení s padákem, hlavně když se mohou schovat pod něj a být chvíli v úkrytu. Jako
další netradiční cvičení využíváme plastová kinder vajíčka pro různé soutěže, skládání,
modelování. Také cvičíme s hudbou, neopomeneme ani zdravotní cvičení nebo jógu.
Aktivně využíváme bossu pro nácvik aerobního cvičení, ale i nácvik na odraz můstku.
Využíváme i cvičení s overbally, formou pilates pro děti a body balanc.

Děti nejen pracují na svém těle, ale i sebevědomí, pomáhají probudit svou dřímající
sílu, o které většina neměla ani tušení, a z odpovědi „MI TO NEJDE“, je najednou „UŽ
TO UMÍM“ nebo „JÁ TO ZVLÁDL“. Vždyť pravidelnou docházkou za činností děti učíme
samostatnosti, flexibilitě a hlavně zodpovědnosti.

Děti motivuji nejen já, ale i děti motivují mne a nutí mne přemýšlet nad různými obmě-
nami cviků a cvičení. Aktivně se zapojuji do dalšího vzdělávání formou různých seminá-
řů a kurzů, abych mohla dětem nabídnout vždy něco nového, podnětného a zajímavé-
ho. Je jen škoda, že Sokol nemá finanční možnosti pro dokoupení a obměnění nářadí
a náčiní, které by učinilo cvičení pro děti ještě mnohem zajímavější.

Děti se vždy těší a čekají na nová cvičební dobrodružství. Proto chci pozvat všechny
děti se zájmem o pohyb k nám do cvičení a to každé úterý od 17.00 hod do 18.00 hod,
sportovní přezůvky a oblečení, ale hlavně dobrou náladu s sebou.

Tû‰í se teta Petra a Lenka
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Tenisový oddíl Sokola Dřevohostice
Vážení spoluobčané, tak jako každý rok přichází tenisový oddíl s nabídkou volno-

časových aktivit pro vaše děti. První příležitost pro ty nejmenší, ale i pro ty starší, začí-
nající tenisty a tenistky poskytují Tenisové začátky. Začínáme 21. května a končíme
25. června. V obsahu šesti vyučovacích hodin se děti seznámí se základy tenisu.

Na tento projekt plynule navazuje Celosezonní soutěž dětí do 15 let. Uskuteční se
od 30. května do 8. srpna. Po posledním turnaji pravidelně nastává vyhodnocení celé
soutěže a také vyhodnocení soutěže o tablet. Podmínky a pravidla účasti se dozvíte
na stránkách tenisového oddílu.

Co se týče dospělých příznivců tenisového oddílu, po společné přípravě celého
tenisového areálu na sezónu 2015 začátkem dubna se všichni mohou těšit na turna-
je příznivců a sponzorů oddílu, Dřevo open, Dostál open, Burčák cup a různé jiné spo-
lečensko sportovní akce.

Stále pokračuje naše spolupráce s Domovem ADAM Dřevohostice, která letos
v červnu vyvrcholí již pátým společným turnajem, na který se všichni již těšíme.

Vy co ještě váháte přijít mezi nás, tak neváhejte a přijděte. Tenisový areál je k dis-
pozici všem zájemcům o tenis v Dřevohosticích.

Jaroslav Janãík

Od ledna do března v mateřské škole
◆ Hned první den po vánočních prázdninách, 5. 1. 2015, přijeli za dětmi herci maňás-

kového divadla ze Štemberka. Zahráli tři pohádky: Máša a medvěd, Budulínek,
Budka v poli.

◆ Dne 13. 1. 2015 proběhlo další divadlo s názvem Povídám, povídám pohádku. 
Na divadla do školky dochází střídavě i žáci 1. a 2. třídy ZŠ.

◆ Dne 21. 1. do školky dorazilo Planetárium, neboli sférické kino, se vzdělávacím
programem pro děti. Velký nafukovací stan se do třídy po menším přemístění nábyt-
ku vešel a děti mohly sledovat film „Kaluokahina. Kouzelný útes“. Představil napí-
navou zápletku, mizející korálový útes a jeho ochránce, podmořský svět s jeho oby-
vateli. Film ukazuje, do jaké míry může náš život záviset na tom, co se děje okolo
nás. Bylo to zajímavé a nevšední představení.

◆ Dne 9. 2. nastoupila na 14 denní praxi studentka SPgŠ v Kroměříži Lenka Zicháč-
ková ze Křtomile. Pracovala pod vedením p. uč. Foukalové ve třídě Sluníček.

◆ Dne 11. 2. děti zhlédly pohádku O neposlušných kůzlátkách.
◆ Ve čtvrtek 12. 2 navštívil MŠ už v rámci masopustních akcí medvěd s doprovodem

masek. Žáci 9. třídy pod vedením p. řed. Kučerové předvedli pásmo z básní, popěv-
ků a zvyků vztahujících se k masopustnímu veselí.

◆ Na 13. 2. naplánovaly paní učitelky Den v maskách – u dětí tolik oblíbený maškar-
ní bál.

◆ Od 2. do 8. 3. byly jarní prázdniny. MŠ byla v provozu a navštěvovalo ji kolem 20 dětí.
◆ Dne 10. 3. proběhlo v MŠ preventivní screeningové vyšetření zraku u přihlášených

dětí společností Prima Vizus.
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◆ Dne 11. 3. děti zhlédly pohádku s názvem Kykyryký a 19. 3. pohádku Prasátka
a jejich velká jarní výprava.

◆ Výzvy k velikonoční výzdobě školky, kterou vytvoří maminky se svými dětmi, se
chopila většina. Účast byla letos mimořádná. 50 jedinečných prací bylo odměně-
no malou sladkostí.

◆ Velikonoční prázdniny připadly na 2. a 3. 4. 2015. Školka byla otevřena pouze pro
13 dětí a v pátek odpoledne pouze pro 6!

Jitka Sedláfiová, fieditelka M·
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Bezpečně doma
i na ulici

V pátek 13. března nás v hodi-
ně prvouky navštívila policistka
paní Miluše Zajícová. Povídali jsme
si s ní o tom, jak bychom se zacho-
vali v různých situacích. Poradila
nám, co dělat, když nám volá
neznámé číslo na mobilní telefon,
když cizí člověk zvoní na zvonek
našeho domu a my jsme sami
doma, jak se chránit před útokem
psa, varovala nás před nebezpe-
čím, které nám může hrozit od neznámých lidí. Dověděli jsme se spoustu nového,
budeme na sebe určitě mnohem opatrnější a budeme si víc všímat svého okolí. Také
už víme, na koho se můžeme obrátit, když budeme potřebovat pomoc. 

tfieÈáci

Večerní laboratoř
Ve středu 18. března večer se celá naše devátá třída setkala opět ve škole. Pan

třídní učitel Marek Foukal nás pozval do večerní laboratoře k pozorování neobvyklých
pokusů s eletrickým proudem, které lze vidět jen ve tmě. Byla to pro nás úplně nová
a zajímavá zkušenost a vlastně také jakýsi mimořádný třídní sraz. Pár z nás přineslo
občerstvení, a tak jsme o přestávkách mezi pokusy baštili a skvěle se bavili. Rozešli
jsme se až za tmy po osmé večer spokojeni s tím, co jsme právě zažili.

Kája a Katka

Ze základní školy
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Lyžařský výcvik Rusava 2015
Lyžařský výcvik ZŠ Dřevohostice proběhl v termínu 28. – 29. 1. a 2. 2. – 4. 2. 2015.

Denně jsme s žáky dojížděli skibusem do Ski areálu Rusava. Výcviku se zúčastnilo
15 žáků z 5. – 7. třídy, kteří byli rozděleni do 2 družstev podle výkonnosti.

V areálu se nachází tři lyžařské vleky, z toho dva paralelní vleky typu KV 400
a TATRAPOMA pro dospělé o délkách 387 m a 417 m a jeden vlek dětský v délce
100 m. Přepravní kapacita vleků je 1200 osob za hodinu. Průměrný sklon tratě je
11 stupňů. Sjezdová trať je vhodná zejména pro začínající lyžaře nebo snowboarda-
ře, ale vzhledem k členitosti terénu je vhodná i pro pokročilé lyžaře. Trať je denně upra-
vovaná rolbou.

Během výcviku byly dobré sněhové i povětrnostní podmínky. Všichni žáci se zdoko-
nalili ve sjezdových dovednostech. Pokročilí lyžaři si mohli vyzkoušet i snowboard. 
Na konci kurzu proběhl závod ve slalomu. Nejlepší získali odměny a diplom, byli to:

• Brtníčková Michaela, 6. třída
• Klvaňová Naděžda, 6. třída
• Roubalík Ladislav, 6. třída
• Vašinová Klára, 7. třída
• Foukal Martin, 6. třída

Instruktoři: Mgr. Růžena Jakubálová, Bc. Jana Číhalová



Pět týdnů 
s praktikantkou

Bylo to velmi nečekané, když
na dveře třetí třídy zaklepala
návštěva. Nevěděli jsme, kdo to
je, ale naše paní učitelka Tomán-
ková nám ji hned představila.
Přišla k nám na pět týdnů na
praxi paní učitelka Romana
Rudá. Seděla dva dny v posled-
ní lavici a dívala se na nás. Pak
nás učila a byla hodně hodná
a příjemná. Moc jsme se toho
naučili, například různé jazyko-
lamy, v matematice počítání troj-
ciferných čísel, hráli jsme na
tichou poštu, matematickou
kopanou. Bylo pěkné, jak jsme
v angličtině hráli pohádku O veli-
ké řepě. V pracovních činnos-
tech jsme si vyráběli masky,
papírovou tašku, šili deníček,
vystřihovali vajíčka a provázkem
je přivazovali k sobě. Ve výtvar-
né výchově jsme malovali rekla-
mu na čaj a lepili ryby. V hudeb-
ní výchově jsme zpívali písničky.
A v prvouce jsme dělali pokusy.
Třeba co se stane s cukrem, když ho ohřejeme, jestli se cukr a sůl rozpustí ve vodě.
Ale písek a mouka se nerozpustila. Šli jsme na vycházku zkoumat vodu k dřevohos-
tickým potokům Bystřička, Lutětínka a Moštěnka. Moc se nám to líbilo a těšíme se,
že zase přijede třeba na návštěvu.

Ïáci 3. tfiídy
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V naší školní družině se nenudíme
I v loňském roce jsme pořádali spoustu akcí, her a soutěží. Pokud nám to počasí

dovolilo, chodili jsme si v zimních měsících užívat sníh na školní zahradu, bobovali
jsme, stavěli sněhuláky a pořádali „koulovačky“. V různých talentových soutěžích
jsme se přesvědčili o tom, že naše děti jsou velmi šikovné a nadané. Na „Pyžamo-
vém bále“ jsme se vyšňořili do našich nočních úborů a teplých papučků. V dubnu
jsme navštívili Městské divadlo ve Zlíně, kde jsme zhlédli pohádku „O medvědu Ond-
řejovi“. Společně se slečnami praktikantkami jsme si užili týden plný čarodějnic a ježi-
bab a pobavili se u „Bublinové show“ a „Indiánského dne“. V květnu jsme si zase
udělali výlet do nedalekého Včelína, kde jsme si užili zábavné sportovní a soutěživé
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Co dělat s vysloužilým
elektrospotřebičem?

My už v tom máme jasno – patří do elekt-
roodpadu. Můžeme ho odevzdat ve sběrném
dvoře, v rámci zpětného odběru v prodejnách
elektro, drobné elektrospotřebiče a baterie
také ve škole nebo do e-boxu v přízemí rad-
nice. Zbavíme se nepotřebné věci a pomů-
žeme životnímu prostředí. Recyklací těchto
elektrospotřebičů získáme suroviny pro výro-
bu nových, ušetříme vodu, energii a ochrání-
me ovzduší. Recyklovat se zkrátka vyplatí.

odpoledne. Pobesedovat za námi přišli pan policista Zátorský a vedoucí naší školní
jídelny paní Cholastová. V září jsme se seznámili s novými prvňáčky a zapojili jsme
se do akce „Hry našich babiček a dědečků“. Na podzim jsme si udělali „Drakiádu tro-
chu jinak“, zatancovali si na „Šmoulí diskotéce“ a vyráběli větrníky v rámci projektu
„Pomáháme slaným dětem“. Od jara do podzimu jsme pravidelně navštěvovali naši
školní zahradu. V prosinci jsme si nazdobili perníčky, vystoupili na tradičním „Miku-
lášském podvečeru“ na dřevohostickém náměstí a těsně před Vánocemi jsme si udě-
lali příjemné vánoční odpoledne s cukrovím, voňavým čajem a pohádkami. Celý rok
jsme se prostě řídili naším mottem: „Ať je teplo nebo zima, v družině je stále prima.“
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Zatmění ve škole
Astronomické jevy na slunci vždy vyvolávají v lidech silné emoce. Slunce, nepřed-

stavitelně obrovskou, žhnoucí, životodárnou planetu, vnímáme jako něco neměnné-
ho, s podvědomou úctou a bázní. Když se tak mocné nebeské těleso náhle ztratí
z oblohy, přepadne nás i dnes rudimentární obava. Co kdyby se už neobjevilo? Co
bychom si počali, kdyby nás náhle obklopila věčná tma a chlad?

Letošní částečné zatmění slunce jsme si ve škole pochopitelně nemohli nechat
ujít. Nevídaný úkaz jednak představuje přirozenou učební pomůcku, může jej pozo-
rovat najednou velké množství dětí, neokouká se a je zadarmo. O zajímavostech a prů-
běhu zatmění nás neopomněl informovat dřevohostický astronom a příznivec školy
pan František Kužel. Vyzbrojeni jeho instrukcemi jsme se před devátou hodinou vyle-

Velikonoční koledování
„Velikonoční pondělí nás teprve čeká, ale malá generálka neuškodí. Nacvičíme si

několik říkanek, přineseme tatary a vydáme se do čtvrté a páté třídy na koledu.“ S tou-
to myšlenkou a velkým nadšením druháci s třeťáky za svými staršími kamarády oprav-
du vyrazili. Předvedli krásné velikonoční pásmo, vyšlehali nejen děvčata, ale i paní
učitelky a za odměnu si odnášeli malovaná vajíčka i sladkosti. Prvňáci oslavili jarní
svátky se svými družebními kamarády z deváté třídy. Všichni si velikonoční koledo-
vání moc užili. Teď už hurá na prázdniny a všechno to prožít ještě jednou naostro.
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pili jako jeden muž do
oken a pozorovali, jak
temný měsíc postupně
zastiňuje sluneční kotouč.
Úkaz nelze sledovat
pouhým okem, protože
bychom si mohli zrak
poškodit a vlastně
bychom pro intenzitu
slunečního svitu nevi-
děli vůbec nic. Byli jsme
proto řádně vyzbrojeni
svářečskými kuklami,
osvíceným vyvolaným
filmovým materiálem
nebo magnetickými
kotouči vydolovanými

z disket. Některým zapomnětlivcům přinášely pozorovací pomůcky až do školy
obětavé maminky, které reptaly, že děti mají zatmění hlaviček už od rána.

„Mně se nejvíc líbilo, jak malý Měsíc zakryl obrovské Slunce, až bylo všude šero,“
mínil Kuba Tšpon. „Kdo měl na pozorování sklíčko ze svářečské kukly, viděl Slunce
zeleně, ale kdo použil starý film nebo disketu, sledoval světlo červené. Přes film bylo
okousané Slunce mnohem krásnější. Škoda, že musíme na další takovou krásu čekat



asi jedenáct let,“ zalitovala Míša Mikešková. Míšu Mackovou zase zaujaly malé měsíč-
ky, které jsme mohli pozorovat kolem zatmělého Slunce. „Měsíc začal zakrývat Slun-
ce pomalu, ale když ustupoval, byl jeho pohyb daleko rychlejší,“ všimla si také.

Zkrátka ať máte v kabinetě sebedokonalejší demonstrační pomůcku, zatmění Slun-
ce pozorovanému naživo se stejně nevyrovná.

Nata‰a Kuãerová se sv˘mi ‰esÈáky

Techmania Plzeň
Uplynulo již několik týdnů od našeho výletu do Plzně, ale zdá se mi, jako by to bylo

včera. Myslím, že vstávání ve čtyři ráno na konci února a následujících pět hodin ve
vlaku popisovat nemusím, bylo to náročné, ale zábavné. Když jsme konečně
v 10 hodin dojeli do Plzně a chytili ten správný trolejbus, kterým jsme se dopravili
k Techmanii, moje reakce byla WOW! Neuvěřitelně velká a krásná budova plná všech
možných technických zázraků a spousta pokusů, které na nás čekaly. Jeden týden
tady by byl málo.

Vyzkoušeli jsme si pokusy se solární energií, otestovali, jak pracují vodní turbíny,
jak funguje ozvěna, jaká je síla větru. Navštívili jsme nedaleké planetárium, kde se mi
nejvíce líbila raketa na elektrolýzu, a mnozí si vyzkoušeli stav beztíže na trenažeru.
Ani pan učitel Foukal nezkazil legraci a simulátor otestoval. Navštívili jsme také Pivo-
varenské muzeum, kde mě nejvíce nadchl malý model pivovaru.

Když se ovšem v naší třídě zeptáte, jaký je jejich největší zážitek z Plzně, určitě
odpoví, že to byla cesta narvaným trolejbusem, ve kterém jsme jeli namačkáni jak
sardinky. Můj dík patří panu učiteli Foukalovi a paní učitelce Sedlářové za báječný
výlet, bezvadně strávený den a mnoho nezapomenutelných zážitků.

Bára Proãková, 8. tfiída

Plavání
Druháci a třeťáci se účastnili po 3 měsíce výuky plavání v Přerově. Tady jsou jejich
ohlasy:

„Když jsme tam byli poprvé, trochu jsme se báli, ale potom už jsme se nebáli.
Skáčeme do studené vody a o přestávce chodíme do páry. Plaveme kraula a žabku.“

Matûj Zatloukal a Zuzka Pe‰áková

„Měly jsme z plavání obavy. Ale teď už se nebojíme. Taky jsme skákaly z můst-
ku. O přestávce chodíme do páry, po páře skáčeme do ledového bazénku. A na
konci plavání si hrajeme.“

Nela Procházková a Dominika Kopeãná

„Já nemám moc ráda vodu. Ve školce jsme na plavání nechodili. Vždy po páře se
potopíme do ledové vody. Naučili jsme se plavat kraula a skákat do vody.“

Nikola Dudíková
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Ukliďme Česko, nebo Dřevohostice
Do velké dobrovolnické akce „Ukliďme Česko“ se letos přihlásila i naše obec. Do

úklidu se zapojilo asi 25 místních občanů, z toho téměř 20 dětí z naší ZŠ. Čistili jsme
prostor podél komunikace na Radkovy, polní cestu za školou, remízku u ZD směrem
na Radkovy a taky místa od „bílého mostu“ směrem k Lipové. Celkem byly vyveze-
ny téměř 2 tuny odpadků. K největším úlovkům patřily pneumatiky, keramické WC
mísy a také televizní obrazovka. Všem zúčastněným patří náš dík, dětem navíc ta-
tranka a zmrzlina.

Petr Dostál
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Odešel skvělý přítel našeho kraje
– výtečný muzikolog, emeritní profesor

Janáčkovy akademie múzických 
umění v Brně – PhDr. Jan Trojan, CSc.

(31. 5. 1926 – 26. 1. 2015)
Ve dnech 26. – 28. listopadu 1991 se konala konference o lidové kultuře na Hané,

kde jsem promluvil za náš region o národopisné výstavě Záhoří v Dřevohosticích
v roce 1893. Zde mne poprvé oslovil skvělý muzikolog, profesor Janáčkovy akade-
mie v Brně, PhDr. Jan Trojan, CSc., který objevil
osobnost a dílo dřevohostického hudebního
skladatele Josefa Schreiera ve vztahu k jeho rod-
ným Dřevohosticím. Od té doby se naše rozvíje-
la přátelská spolupráce ohledně uvedení osob-
nosti dřevohostického skladatele do povědomí
naší kulturní veřejnosti.

Pan profesor Trojan přijal mé přátelské pozvá-
ní na návštěvu našeho městečka. A tak dne
9. července 2002 zavítal pan profesor Trojan
poprvé do Dřevohostic Jeho velkým přáním bylo
poznat naše městečko a rodný kraj našeho
zapomenutého skladatele, kantora Josefa
Schreiera. Ve středu 10. července 2002 náš
vzácný host spolu se mnou a ve společnosti
ředitele Základní umělecké školy v Bystřici pod
Hostýnem Mgr. Petra Hlavizni (který byl za stu-
dií na JAMU v Brně žákem pana profesora) nav-
štívil nedalé městečko Kelč, které se může
pochlubit velkou kulturní tradicí, protože je rodištěm skladatele Jaroslava Křičky a jeho
bratra básníka a spisovatele Petra Křičky. Odsud jsme se vrátili do Bystřice pod Hostý-
nem, kde byl pan profesor Jan Trojan velmi srdečně přivítán na městském úřadu. Pak
byl pozván ředitelem Petrem Hlavizňou na návštěvu bystřické ZUŠ, kde se obezná-
mil s významnou kulturní tradicí této hudební školy. Odsud jsme se společně za pře-
krásného počasí vydali na nedalekou Rusavu, kde byl pan profesor Trojan velmi pěk-
ně  přijat zdejším starostou Bohumilem Škarpichem a za jeho výkladu si prohlédl
výstavu akademického malíře Aloise Schneiderky. Odsud jsme se vrátili zpět do Dře-
vohostic, kde si pan profesor zaslouženě  odpočinul.

V odpoledních hodinách následujícího dne 11. července 2002 jsme spolu dorazi-
li do Olomouce, kde jsem měl prostřednictvím spisovatelky Heleny Lisické domluve-
no velmi důležité setkání v domě významného olomouckého hudebního pedagoga
docenta PhDr. Zdeňka Fridricha, kolegy pana profesora Trojana z dob studií. Tento
renomovaný znalec varhanní hudby a vynikající odborník na stavbu varhan nás neu-
věřitelně krásně přijal. Profesor Trojan osobně se zde též seznámil se spisovatelkou
Helenou Lisickou, která svou osobností přispěla ke zdaru tohoto setkání. Přítomna
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byla i pro nás velmi důležitá osoba – sbormistryně významného olomouckého pěvec-
kého sboru „Collegium vocale“ – paní Růžena Saligerová, jíž pan profesor Trojan osob-
ně předal partituru vánoční mše našeho skladatele a prodebatoval s ní první novo-
dobá provedení díla našeho skladatele po 250 letech od doby vzniku. Ta se pak podle
tamní domluvy uskutečnila dne 25. 12. 2002 v chrámu sv. Michala Olomouci a 28. 12.
2012 v kostele sv. Havla v jeho rodných Dřevohosticích. 

Bylo velmi potěšitelné, že se o našem setkání s panem profesorem Trojanem v Dře-
vohosticích a v Bystřici pod Hostýnem vzápětí dozvěděla sbormistryně bystřického
pěveckého sboru „Tregler“ paní Mgr. Marta Pořízková, která měla o toto dění mimo-
řádný zájem, a již v pátek 26. července 2002 ode mne převzala partituru Schreiero-
vy vánoční mše, jež pak zazněla jako bystřická preméra na Štěpána 26. 12. 2002
v kostele sv. Jiljí v Bystřici pod Hostýnem.

První novodobé provedení vánoční mše Josefa Schreiera „Missa pastoralis in
C boemica“ v plném nástrojovém obsazení podle notového zápisu, který objevil pan
profesor Trojan v hudebním archivu kláštera v Rajhradě v r. 1983, zaznělo dne 25. 12.
2002 v provedení vynikajícho pěveckého sboru a orchestru „Collegium vocale“ Olo-
mouc za řízení paní Růženy Saligerové v chrámu sv. Michala v Olomouci. Pan profe-
sor Trojan, který byl osobně přítomen, byl provedením velmi nadšen a potěšen i tím,
že velký chrám byl vnímavými posluchači zcela zaplněn.

Dne 28. 12. 2002 pak zazněly velebné tóny Schreierovy vánoční mše v kostele
sv. Havla v jeho rodných Dřevohosticích. Zde úvodní slovo pronesl skvělý znalec
duchovní hudby, olomoucký světící biskup Mons. Josef Hrdlička, který se pak po pre-
miéře srdečně setkal a pohovořil s panem profesorem Trojanem u nás doma.

Těmto premiérám předcházely mnou iniciované a organizačně zajištěné hudební
večery, které jsme s panem profesorem u nás doma prodebatovali a nazvali je: „Barok-
ní pastorely moravských kantorů“ – s přihlédnutím k dílu Josefa Schreiera. Tyto bese-
dy se uskutečily v pátek 29. listopadu 2002 v besedním sále Muzea umění v Olo-
mouci a v úterý 3. prosince 2002 v překrásné Mervartově síni Muzea Komenského
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v Přerově. Po mém úvodním slovu a moderování pořadu hovořil zasvěceně pan pro-
fesor PhDr. Jan Trojan, který pak sám zasedl ke klavíru a svou hrou doprovázel exce-
lentní zpěvačku, dřevohostickou rodačku, paní Mgr. Marcelu Buchmannovou, zástup-
kyní ředitele ZUŠ v Bystřici pod Hostýnem.

Po skvělém ohlasu novodobých premiér z díla našeho skladatele jsem upozornil
pana profesora PhDr. Jana Trojana, že bychom měli ještě pokračovat v seznamová-
ní širokého okolí s osobností a dílem našeho skladatele, což pan profesor Trojan při-
jal s velkým nadšením. A tak jsme vytvořili tým, kdy jsme spolu s panem profesorem
Trojanem, pěvkyní Mgr. Marcelou Buchmannovou a klavíristkou paní Jaroslavou
Navrátilovou absolvovali velkou sérii hudebních večerů – v Muzeu Kroměřížska,
v Muzeu Komenského v Přerově, v Muzeu umění v Olomouci, v Muzeu Valašska ve
Vsetíně, v sokolovně v Dřevohosticích, v koncertním sále ZUŠ Bystřici pod Hostý-
nem, v Uherském Hradišti, v „Alternativě“ Zlín a v zámku v Holešově.

S panem profesorem Trojanem jsme se několikrát během roku setkávali na pra-
covních schůzkách, ať již u nás v Dřevohosticích nebo v domku pana profesora v Brně
-Maloměřicích. Při jedné takové návštěvě u pana profesora Trojana u něj doma pad-
la z jeho strany zmínka, že by se mohla nějaké stopa díla našeho skladatele Josefa
Schreiera objevit v Muzeu hudby na bratislavském hradě. Pan profesor měl obavy
z cesty i z ubytování. Zařídil jsem však pobyt u naší rodiny v Bratislavě, a tak jsme
dne 3. června 2003 vyrazili na naši dvoudenní studijní cestu do hlavního města Slo-
venské republiky. Moje rodina nás velmi pěkně přijala, bydleli jsme sami v bytě jejich
dcery.

V Muzeu hudby na bratislavském hradě jsme objevili kolem třiceti záznamů o dílech
našeho skladatele. Avšak pouze jedno dílo našeho skladatele se jevilo panu profe-
sorovi jako kompletní. Byla to Schreierova slavnostní mše „Missa solemnis“. Kopie
partitury si pan profesor nechal poslat domů a připravil je pro novodobé provedení.
Zaznělo při mnou iniciované premiéře k důstojné oslavě 290. výročí narození našeho
skladatele v neděli 27. 7. 2008 v kostele sv. Havla v Dřevohosticích. Provedl je pěvec-
ký sbor a orchestr mladých ctitelů barokní hudby z celé republiky – „Musica Figura-
lis“ pod taktovkou výtečného dirigenta MgA. Marka Čermáka (rodáka z Přerova, kte-
rý rovněž studoval u pana profesora). Pan profesor Trojan byl tehdy nadšený, že se
tímto provedením dalšího díla Josefa Schreiera podařilo dokázat jedinečnost naše-
ho skladatele, kterou důkladným studiem jeho předešlých děl již sám dávno poznal. 

Nelze opominout, že 18. prosince 2004 zaznělo první zahraniční provedení Schre-
ierovy vánoční mše v chrámu sv. Karla Boromejského ve Vídni ve skvělé interpretaci
Smíšeného pěveckého sboru města Uničova pod taktovkou Františka Mlynáře. V listo-
padu roku 2005 byla vydána naší společnou zásluhou v olomouckém nakladatelství
Votobia hodnotná monografie – Jan Trojan: „Josef Schreier (1718 – ?) – Život a dílo
zapomenutého moravského skladatele a kantora“

Chtěl jsem samozřejmě pokračovat v našem snažení a povzbudit pana profesora
Trojana v jeho stáří. Napsal jsem dopis Jeho Eminenci Dominiku, kardinálu Dukovi,
který mě přátelsky přijal v audienci ve čtvrtek 8. září 2011, kdy mi slíbil, že Schreie-
rova vánoční mše „Missa pastoralis in C boemica“ zazní v katedrále sv. Víta o Váno-
cích příštího roku. Pan profesor Trojan byl nesmírně rád. Když jsem mu však o rok
později sdělil, že ji provede na Boží hod vánoční 25. 12. 2012 Pražský katedrální sbor
za řízení MgA. Josefa Kšici, tak mě radostně prosil, abychom na tuto pražskou pre-
miéru jeli zase spolu. Zajistil jsem dopravu autem, avšak paní Trojanová (manželka
pana profesora) mi dodatečně sdělila, že pan profesor náhle onemocněl. Samozřej-
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mě, že mi při premiéře v katedrále sv. Víta velice chyběl. Bylo to totiž moje velké podě-
kování tomuto skvělému příteli. Za všechnu jeho práci, kterou věnoval osobnosti a dílu
našeho zapomenutého rodáka – skladatele, jehož vyzvedl na světlo Boží. V následu-
jícím dnu jsem pana profesora o této premiéře podrobně telefonicky infomoval a sly-
šel jsem z jeho hlasu velkou radost.

Byl jsem velice rád, že naší přátelé z Prahy (tým šesti amatérských kameramanů
pod vedením pana Václava Fořta) natočili z premiéry v katedrále sv. Víta DVD doku-
ment a o něco později, tedy koncem února 2013 natočili i rozhovor s panem profe-
sorem u něj v bytě v Maloměřicích, což jsem rovněž rád zprostředkoval. Vznikl tak
velmi zdařilý dokument, který nás bude provázet po celý náš další život.

Během roku 2013 a 2014 jsem pana profesora vždy několikrát navštívil v jeho útul-
ném domě v Brně-Maloměřicích. A měli jsme si vždycky mnoho co říci, i když jsme
spolu udržovali písemný nebo telefonický styk. Avšak zdravotní stav pana profesora
Trojana se každým měsícem zhoršoval. Moje poslední návštěva u něj v bytě v Malo-
měřicích se uskutečnila 22. října 2014, kdy jsem se s panem profesorem viděl napo-
sledy. Nebyl na tom fyzicky dobře, ale oplýval pořád svým osobitým humorem. Jeho
stav se však rapidně zhoršil. Zesnul dne 26. ledna 2015.

Na posledním rozloučení s panem profesorem Janem Trojanem v obřadní síni
v Brně na Jihlavské ulici, jehož se zúčastnil i ředitel ZUŠ v Bystřici pod Hostýnem pan
Mgr. Petr Hlavizňa se svou zástupkyní Mgr. Marcelou Buchmannovou, promluvil za
nás za všechny profesor Masarykovy university v Brně PhDr. Miloš Štědroň, DrSc.,
jedna z největších osobností naší současné muzikologie. Loučil se s panem profe-
sorem jako s mimořádnou a neuvěřitelně pracovitou pedagogickou i vědeckou osob-
ností Janáčkovy akademie múzických umění v Brně, jako s jednou z nejvýznamněj-
ších osobností brněnské kultury, protože pan profesor Trojan kromě svého
pedagogického působení byl znám jako skvělý redaktor brněnského rozhlasu a reno-
movaný divadelní a hudební kritik.

Odešel vzácný člověk, skvělý hudební vědec, přítel našeho městečka i celého pod-
hostýnského kraje, jehož malebnou krásu si na celý zbývající život zamiloval.

Vážený pane profesore PhDr. Jane Trojane, milý Jendo, vzácný příteli, děkujeme
Ti ze srdce za vše, co jsi pro náš kraj vykonal. Nikdy nezapomeneme...

Profesor PhDr. Jan Trojan. CSc. (1926 – 2015)
Narodil se 31. května 1926 v Brtnici nedaleko Třebíče. Studoval historii a hudeb-

ní vědu na Filosofické fakultě Masarykovy university v Brně. Na pedagogické fakul-
tě studoval hudební výchovu u profesora PhDr. Bohumíra Štědroně, DrSc. Stal se
jeho žákem a pokračovatelem. Pracoval též jako redaktor hudebního vysílání brněn-
ského rozhlasu. Od roku 1961 působil jako odborný asistent Janáčkovy akademie
múzických umění v Brně. V roce 1990 byl jmenován jejím profesorem pro obor teo-
rie hudby a dějiny hudby.

Soustavně se věnoval historii hudebního dění v 18. a 19. století na Moravě. Zabý-
val se také dějinami hudebního divadla, zejména opery. Je autorem knihy „Moravská
lidová píseň, její melodika a harmonika“ (Praha 1980) v níž podal teorii její melodické
a harmonické složky. Jeho zájem o lidovou píseň vyústil v publikaci „Lidové písně
z Moravy a Slezska“(1995) a „Nové národní písně moravské Františka Bartoše (1882)“
(vydáno r. 1996). Rekonstruoval řadu skladeb staré české hudby ( 91) z nichž mnohé
využily hudební redakce rozhlasu v Brně, Plzni, Ostravě, Olomouci a v Praze. K tis-
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ku připravil 16 skladeb Leoše Janáčka. Působil i jako hudební a divadelní kritik brněn-
ských listů. Kromě vysokoškolských skript (17) napsal na 140 drobnějších pramen-
ných příspěvků z historie hudby a více než 190 rozsáhlejších hudebně historických
studií, vydaných v odborných vědeckých časopisech.

V roce 1989 mu vyšla v Ostravě (Profil) kniha – výbor fejetonů o hudbě „Přívětivá
krajina hudby“. Výsledkem jeho studia venkovské hudební kultury je velmi úspěšná
monografie „Kantoři na Moravě v 17. a 18. století“. (Muzejní a vlastivědná společ-
nost, Brno 2000). Spolupráce s brněnským divadlem a operní scénou JAMU v Brně
pak vyústila v jeho hluboký zájem o minulost opery a divadla v Brně v období národ-
ního obrození o čemž vydal řadu studií. Své rozsáhlé znalosti dějin opery shrnul do
skvělé monografie „Dějiny opery“ (Paseka 2001). Vzhledem k tomu, že se dlouhodo-
bě věnoval studiu osobnosti zapomenutého hudebního skladatele rodáka z Dřevo-
hostic, kantora Josefa Schreiera, zpracoval poutavou monografii „Josef Schreier 
(1718 – ?) – Podivuhodné osudy moravského skladatele a kantora“ (Votobia Olomouc
2005). Jeho poslední prací je kniha „České zpěvohry 18. století“ (JAMU v Brně 2007).

Jeho obdivuhodný, opravdu úctyhodný život, až po okraj naplněný hudbou, napsal
poslední notu dne 26. prosince 2015.

Zdenûk Smifiick˘

Z naší knihovny
Milí čtenáři, v dubnu rozšířil naši nabídku knih nový výměnný soubor knih zapůj-

čený z Městské knihovny v Přerově. Půjčovat se bude po dobu jednoho roku.
Ze souboru knih přivezených v říjnu loňského roku je k vypůjčení třídílný román

spisovatelky Michelle Zinkové – Proroctví sester, Strážkyně brány, Kruh ohně. Je
to série fantasy knih pro mládež i dospělé situovaná do Ameriky konce 19. století.

Vlk Atlantiku s podtitulem Válečná dráha ponorkového esa Otto Kretschmera jis-
tě osloví především muže, právě tak jako kniha Rudolfa Ströbingera Mata Hari, kte-
rá čerpá materiál z dříve tajných francouzských archivů.

Napětí a zápletky nechybí románu Philippa Vandenberga Purpurové stíny – zave-
de nás do Říma, k tajné organizaci za zdmi Vatikánu. 

Další knihy, ať už zamilované, dobrodružné, detektivní, či naučné, čekají na váš
výběr. Stačí přijít do knihovny. Těším se na vaši návštěvu.

Ludmila Valãíková

Starosta děkuje
◆ družstvu dřevohostických hasičů ve složení David Stiskálek, Pavel Čížek,

Michael Seidl, Radek Tomčík, Patrik Mrtvý a Michal Navrátil, kteří v nároč-
né soutěži hasičské všestrannosti Radslavská přilba vybojovali 2. místo

◆ Hokejovému klubu Dřevohostice, pod vedením pana MUDr. Zdeňka Kubína,
za úspěšnou reprezentaci obce v soutěži Záhorská hokejová extraliga

◆ dětem a učitelkám ze ZŠ Dřevohostice, partě hasičů a všem, kteří se aktiv-
ně zúčastnili akce Ukliďme Česko a přispěli ke zkulturnění prostředí v našem
městečku a okolí
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Fotky z archívu
Kůň doprovázel člověka nejen při práci a projížďkách přírodou, ale často i na jeho

poslední cestě. Pohřební kočár řídí pan Hyánek. Na dolním fotu jsou koňská spřeže-
ní s cukrovou řepou v cukrovaru. Mgr. Jifií Jakubál
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Letní tábor na Sochové
Již po 29. pořádá pionýrská skupina Dřevohostice letní tábor na Sochové v Raj-

nochovicích. Termín tábora je 5. – 18. 7. 2015. Dospěláci mají pro děti připraven boha-
tý program v rámci celotáborové etapové hry. Děti se již teď mohou těšit na 13 dní
plných soutěží a her v příjemném prostředí a kolektivu.

Informace z úřadu městyse
• Jako každý rok v tuto dobu, připomínáme opět, že platí obecně závazná vyhláš-

ka městyse Dřevohostice č. 1/2010 o regulaci hluku. Při práci na zahradě a kolem
domu dodržujte, prosím, tuto vyhlášku a dopřejte svým sousedům klid k odpočinku.

Práce s hlučnými stroji a nástroji je touto vyhláškou zakázána
v pracovní dny od 00.00 do 06.00 a od 20.00 do 24.00 hodin
v sobotu od 00.00 do 08.00 a od 20.00 do 24.00 hodin
v neděli a o svátcích od 00.00 do 09.00 a od 12.00 do 24.00 hodin.

Například posekat trávu na zahradě si můžete v sobotu od 8 hodin ráno do
20 hodin večer, ovšem v neděli nebo ve svátek jen od 9 do 12 hodin.

• Upozorňujeme občany, kteří dosud nezaplatili poplatek za TKO, že byl splatný
do 30. 4. 2015. Poplatek uhraďte co nejdříve na pokladně Úřadu městyse Dřevo-
hostice nebo na účet číslo 187721747/0300, spec. symbol: 1337, var. symbol: číslo
popisné domu.

Sazba poplatku pro poplatníka, t. j. pro fyzickou osobu s trvalým pobytem v obci
(případně osobu, která má ve vlastnictví stavbu určenou k individuální rekreaci, byt
nebo rodinný dům, ve kterých není hlášena k pobytu žádná fyzická osoba) činí
450 Kč/osoba/rok 2015.

Ve stejném termínu je splatný poplatek za psa, roční sazba poplatku za každého
psa je 100 Kč.

email: info@pionyr-drevohostice.cz nebo telefonicky 605 916 956 Lenka Šaradínová



SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
V˘znamné Ïivotní jubileum

si v mûsících kvûtnu, ãervnu a ãervenci 2015 pfiipomenou
tito na‰i spoluobãané:

V‰em jubilantÛm blahopfiejeme a do dal‰ích let pfiejeme pevné zdraví,
osobní ‰tûstí a Ïivotní optimismus.

Narozené dûti
Barbora Korubová ❦ Daniel Gjurov

VáÏení rodiãe, vítáme Va‰e dûÈátka a pfiejeme jim i Vám mnoho zdraví 
a radostn˘ch chvil.

Z na‰ich fiad ode‰li
Růžena Paculová ❦ Antonie Dvořáčková

Ludmila Sehnálková ❦ Ludmila Kratochvílová
Emilie Dočkalová ❦ Jaroslav Veselý

VáÏení pozÛstalí,
pfiijmûte upfiímnou soustrast  nad ztrátou blízkého ãlovûka.
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89 let
Antonie Mrázková

86 let
Josef Matyáš

84 let
Stanislav Dvořáček

Josef Jemelík
Ludmila Kopečná
Ladislav Polášek

83 let
Josef Tomaník

Božena Bahounková

80 let
Marie Poledňáková

Bohumila Vaculíková

75 let
Jaromír Březina

Bohumil Kvasnica
Ivan Janečka

70 let
Karla Jarošková
Antonín Loucký

Drahomíra Ondrušková 
František Vašíček
Vladimír Pospišilík

František Kuba

60 let
Eva Koutná
Jiří Polcar

Oldřich Šiška
Zuzana Olivová

Jaroslav Kynstler 
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Îivot není spravedliv˘, ale je pofiád dobr˘.

KdyÏ jsi na pochybách nebo v nejistotû, uãiÀ
jenom dal‰í krÛãek.

Îivot je pfiíli‰ krátk˘ na to, abychom marnili ãas
nenávistí ke komukoliv.

napsala devadesátiletá Regina Brett
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Pánský pěvecký soubor Fčelka tentokrát za velkou louží.

Ukliďme Česko
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